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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Z uwagi na fakt tocz¹cego siê procesu decyzyjnego w sprawie lokalizacji przebiegu trasy kolejowej

Rail Baltica, pragnê zarekomendowaæ Panu Ministrowi przebieg trasy przez E³k.
Rekomenduj¹c taki przebieg taj trasy, pomijam wzglêdy lokalnego sentymentu i wskazujê wy³¹cznie

na wzglêdy merytoryczne.
Strategicznym argumentem przemawiaj¹cym za t¹ lokalizacj¹ trasy jest kwestia unikniêcia konflik-

tów na tle ekologicznym. Wszyscy doskonale pamiêtamy, jak wiele kontrowersji i problemów powsta³o
w zwi¹zku z budow¹ obwodnicy Augustowa i ingerencji w dolinie Rospudy. Je¿eli wybierzemy trasê
e³ck¹, to ominiemy szczególnie wra¿liwe ekologicznie obszary województwa podlaskiego. Wy¿ej wymie-
niony konflikt nikomu nie przyniós³ chwa³y, a skutecznie zablokowa³ rozwój regionu. Lokalizacja szlaku
kolejowego na terenach chronionych od pocz¹tku bêdzie skazana na niepowodzenie.

Kolejny argument przemawiaj¹cy za rekomendowan¹ lokalizacj¹ tej trasy to wzglêdy ekonomiczne.
Jak wykaza³y wstêpne analizy, stopieñ skomplikowania budowy obu tras jest porównywalny, ale koszt
budowy wariantu e³ckiego jest ni¿szy.

Za budow¹ trasy przebiegaj¹cej przez E³k przemawia równie¿ kszta³t ju¿ istniej¹cej infrastruktury
kolejowej. W Korszach istnieje du¿y wêze³ kolejowy, a po³¹czenie kolejowe z obwodem kaliningradzkim
i rosyjskimi portami, pozwoli na rozwój handlu ze Wschodem. Linia biegn¹ca przez E³k pozwoli na po-
³¹czenie Bia³egostoku z portami w Gdañsku i Gdyni oraz skomunikuje go z obwodem kaliningradzkim,
Litw¹, a tak¿e Olsztynem. Linia Bia³ystok–E³k (ok. 103 km) jest ju¿ zelektryfikowana, co jest kolejnym
wa¿nym argumentem w przedmiotowej sprawie. Ponadto istniej¹ce torowisko umo¿liwi budowê drugie-
go toru. Grunty w wiêkszoœci stanowi¹ w³asnoœæ Skarbu Pañstwa, co pozwoli unikn¹æ problemów z ich
ewentualnym wykupem.

Niew¹tpliwym atutem jest równie¿ ju¿ ustalony przebieg trasy Via Baltica. Nie mo¿na dopuœciæ, aby
te dwa tak wa¿ne dla naszego kraju i Europy szlaki komunikacyjne rozmija³y siê. W celu ich optymalne-
go wykorzystania konieczne jest zapewnienie spójnoœci wzajemnych powi¹zañ systemu transportowe-
go, co mo¿e zostaæ zrealizowane poprzez bliskie s¹siedztwo szlaków Via Baltica i Rail Baltica.

Wierzê, ¿e równie¿ Pan Minister dostrze¿e przewagê argumentów przemawiaj¹cych za decyzj¹ lokali-
zuj¹c¹ przebieg trasy Rail Baltica przez E³k. Moim zdaniem, nie budzi to w¹tpliwoœci po dokonaniu
ch³odnej kalkulacji i merytorycznej oceny przebiegu tej trasy, po porównaniu jej z innymi rozwa¿anymi
przez ministerstwo.

Z wyrazami szacunku
Marek Konopka




